
Protokr6l nr XXXV/09

z XXXV sesji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo 224 czerwca2009 roku.
Obrady prowadzil Przewodnicz4cy Rady Miasta i Gminy Czerniejewo Tadeusz
Szymanek.

Miejsce obrad: sala sesyjna Urzgdu Miasta i Gminy Czerniejewo, ul. poznariska g.

1. Otwarcie sesji.

Przewodniczqcy Rady otworzyl XXXV sesjE Rady Miasta i Gminy Czerniejewo o godz. 1600,
ptzywitat Wicemarszalka Wojew6dztwa Wielkopolskiego Pana Leizka Wojtasiaka,
WicestarostE Powiatu GnieZnieriskiego Pana Dariusza Pilaka, Radnego 

-Sejmiku

Wojew6dzkiego Pana Krzysztofa Kaletg, Pani4 Burmistrz DanutE Grychowsk 4 Zaitgpca
Burmistrza Pana Zbigniewa Sujaka,. kierownik6w jednostek organizacyjnyih Cmi"y
Czemiejewo: Paniq Dyrektor ZSP w Zydowie Lidip Szczgsnq ZaigpcA Dyrektora pana
Tomasza WoZniaka, Pani4 Dyrektor Przedszkola w Zydowie lvlatgariatE-Walery, pelni4ca
obowi4zki Dyrektora Przedszkola Paniq Urszulg Krotofil, eania BozenE nucitcowskq -
Dyrektora Przedszkola w Czemiejewie, Pana Komendanta Komisaiiatu policji w
Czemiejewie Juliana Pawlowskiego, Pani4 Skarbnik Julitg Rybak, pani4mecenas Malgorzatg
LeSn4 kierownika Miejsko - Gminnego Osrodka Pomocy Spolecznej w Czerniejewie faniq
Emilig Banaszak, inspektora ds. Oswiaty UrzEdu Miasta i Gminy Czemiejewo, Sohys6w
(lista obecno5ci - stanowi zalqcznik nr 1), Przewodniczqcego lvllodzie1o*"3 nuAy Miasta
i Gminy Pana Filipa warchola i wszystkich mieszkaric6w Gminy.

2. Stwierdzenie kworum.

Przewodniczqcy Rady stwierdzil, 2e na sesji, wg listy obecnoSci, jest obecnych l1 Radnych -
lista obecnoSci - stanowi zal. nr 2. Brak Radnych: D. Buszkiewiiz, D. Kosmali, M. Krygiera
i M. WiSniewskiego (usprawiedliwienia stanowiq zal. nr ,. Rada byla wladna do
podejmowania decyzji i uchwal.

3. Przedstawienie porz4dku obrad. .,,,''

PrzewodniczEcy Rady zaproponowal zmianE porz4dku obrad z uwagi na odbyt4 w ubieglym
tygodniu sesjg nadzv,ryczalnq. Paristwo Radni otrzymali protok6l z tej sesii i dlatego
proponuje siE zmianE punktu 4. : ,,Przyjpcie protokoLow zobrid poprzednich sesji-.',
Pierwotny porz4dek obrad stanowi zalqcznik nr 4.

Przewodni czqcy Rady poprosil o przeglosowanie zaproponow anej zmiarry.

Rada 11 glosami ,,2a" w glosowaniu jawnym przyjglazmianE.

NastEpnie Przewodniczqcy Rady przedstawil zebrartym zmieniony porz4dek obrad - jego
treft stanowi zal. nr 5.

Rada 11 glosami ,,za" przyjplaporzqdekobrad.

4.Przyjpcie protokohfw z obrad poprzednich sesji.

Przewodniczqay Rady nadmienil, 2e Wszyscy Paristwo Radni otrzymaliprotokoly z obrad,
poprzednich sesji i do wczoraj nie wplynEly Zadne uwagi.
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Przewodniczqcy Rady poprosil o przyjgcie bez odczytywania protokolu nr XXXIII/09
227 mqa 2009 roku.

Radni 11 glosami ,,zt' przyjEli protok6l nr XXXI[/09.

NastEpnie Przewodniczqcy Rady poprosil o przyjEcie bez odczytywania protokolu nr
XXXIV/O9 z 16 czerwca 2009 roku.

Radni 1l glosami ,,zd' przyjgli protok6t nr XXXN/09.

5.Informacja Przewodnicz4cego Rady o dzialaniach podejmowanych w okresie
mipdrysesyjnym.

Przewodniczqcy Rady zloLyl. informacjg zdzialalno{ci-jej treit stanowi zal. nr 6.

6. Sprawozdanie z dzialalnoSci Burmistrza w okresie migdrysesyjnym, nwlaszcza
z wykonania uchwal Rady i realizacji wniosk6w.

Pani Burmistrz skladaj4c sprawozdanie z ostatniej sesji powiedziala,2e natrzydziestqtrzeciq
sesja Rady Miasta i Gminy Czerniejewo odbyla sig27 maja2009r. w sali sesyjnej Urzgdu.
Rada uchwalila wszystkie zaproponowane uchwaly, kt6re po podpisaniu I czerwcazostaly
dostarczone Panu Wojewodzie do Wydzialu Nadzoru.
Wszystkie podjEte uchwaly zostaLy zamieszczone na stronie internetowej UrzEdu i wy-
wieszone na tablicy ogloszefr w Urzgdzie. Uchwaly posiadaj4 r6wnie2 merytoryczni
pracownicy do realizacji, a ponadto:
- uchwala w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodE na terenie

Gminy Czemiejewo zostala dostarczona PrzedsiEbiorstwu Wodoci4g6w i Kanalizacji
Sp6lka zo.o. w GnieZnie

- odnoSnie uchwaly w sprawie v,ryrahenia zgody na wyodrEbnienie funduszu soleckiego
w 2010 roku - przeslano jq do RIO, a po 30 czerwca Paristwu Soltysom zostanie
dostarczona informacja pisemna odno6nie przysluguj4cych kwot funduszu soleckiego na
rok 2010

- po podjqciu uchwaly w sprawie wprowadzeniazmian do budzetu na2009 rok przeslano j4

do Regionalnej lzby Obrachunkowej w Poznaniu i przystqpiono do realizacji przyjgtych
przez Radg zmian

W dalszej czESci pani Burmistrz zlotyla sprawozdanie z realizacji uchwaly Rady Miasta
i Gminy Czerniejewo podjgtej na XXXIV nadzwyczajnej sesji 16 czerwca 2009 roku.
Podjgta uchwala po podpisariu 17 czetwca br zostala dostarczona Panu Wojewodzie do
Wydzialu Nadzoru.
Uchwalq zamieszczono na stronie internetowej UrzEdu i wywieszono na tablicy ogloszeri
wUrzpdzie. Uchwaly posiadaj4rownie?merytoryczni pracownicy do realizacji, a ponadto:
zostala przeslana do Regionalnej lzby Obrachunkowej w Poznaniu i dolqczona do
niezbEdnych wymaganych dokument6w, kt6re stanowily zalqcznik do wniosku o przyznanie
pomocy w ramach Dzialania 321 - Podstawowe uslugi dla ludnoSci gospodarki wiejskiej
z WRPO 2007-2013.
NastEpnie Pani Burmistrz przedstawila sprawozdanie z dzialalnoici - jego treit stanowi
zalqcznik nr 7.

7. Wys t4p ienie Mars zalka Woj ew6 dztwa Wielko polskie go

Glos zabra\. Pan Leszek Wojtasiaka - Wicemarszalek Wojew6dztwa Wielkopolskiego, kt6ry
podziqkowaN za zaproszenie na sesjE. Pan Marszatek podkreSlil aktywn4 postawE Radnego
Sejmiku Wojew6dzkiego Pana Krzysztofa Kalety, kt6ry bardzo dobrze ambasadoruje tej
gminie. Nawiqzuj4c do wydatkowania Srodk6w unijnych, pan Marszalek podkreilil, ze gmina



Czerniejewo znalazla sip w 3 istotnych konkursach na dofinansowanie, m.in. PROW,
dofinansowanie teren6w pod aktywacjg gospodarcz4, na co wplynie ponad milion zlotych
oraz Srodki na termomodernizacjg oraz to, co dla gminy jest najwazniejsze - pomoc przy
budowie kanalizacji. N'qcznie wsparcie finansowe bEdzie wynosilo ponad 9 milion6w na 1l
milion6w koszt6w inwestycji. Przyjgte ptzez RadE w uchwalach kwoty nie s4 ostatecznymi.
JeSli zaplanowano na inwestycje finansowanie ze Srodk6w unijnych na 11 milion6w to w
mySl umowy kwota mole sig zwiEkszyc o l5%o, ale tylko w tym samym zakresie rzeczorym,
w kt6rym byl zlohony wniosek. Jeleli kwota wykonania bgdzie np. 9 milionSw zl caloSci, a
nie 11 mln zlotych, to kwota przyznana z dotacji bgdzie obliczona proporcjonalnie do
poszczeg6lnychzadafr. Srodki wnioskowane na budowgkanalizacji, gdyby nawet pozostaly w
wyniku tahszego wykonania, nie bgd4mogly byi wykorzystane na inne zadanie, np. budowa
chodnika. Z punkt widzenia gminy Czerniejewo to szkoda, ale z punktu widzenia innych
gmin - to cale szczgficie, bo na liScie rezerwowej s4 gminy oczekuj4ce wykonania taniej
zadaf przez inne gminy i przekazania Srodk6w samorz4dom oczekujqcym. W ostatnim
okresie Polacy spotykali siE z informacjami jakoby Polska wolno wykorzystywala Srodki
unijne, ze odstaje, co jest nieprawd4. Srodki sE wydawane bardzo sprawnie, ponad 80%
Srodk6w jest rozdysponowanych i rozpisanych. Na chwile obecn4 rozliczonych jest ponad
250 milionow zlotych, otrzymalismy potwierdzenie o wyslaniu 426 milion6w zl, kt6re szybko
trafi4 do beneficjent6w, a w pi4tek bgdzie wysylany wniosek o 200 mln zL. W ostatnich
miesi4cach ulatwiono uzyskanie zaliczek, dlatego teL przyst4piliSmy do ich realizacji.
Zaliczki mogebyi wyplacane tym beneficjentom, kt6rzy maj4podpisan4umowQ. W ci4gu 7
dni wniosek jest rozpatrywany i powinien byd w 21 dniach rozliczony, jeSli jest on w 70%o
rozliczony to mohna wnioskowai o kolejnqzaliczkE,l4cznie do 100 Yo wldadu. W dalszej
czgSci wystqpienia Pan Marszalek om6wil program og6lnowojew6dzki p.n. wykluczonych
cyfrowo, kt6ry jest skierowany do klient6w MOPS-6w, aby im pom6c zainstalowad w domu
internet, lqcznie z przeszkoleniem, gdzie zobowiqzujemy siE do 8 letniego utrzymania
internetu wraz z wyposazeniem. W sklad wyposaZenia wchodzi monitor, klawiatura i myszka,
natomiast nie ma serwera, gdyL zabezpieczenie jest na gl6wnej serwerowni, aby osoby
niepoZ4dane nie mogly korzystad z porno stron. W Wielkopolsce niecale 70 Yo rodzinnie ma
dostgpu do internetu, dlatego te2 przyst4piono do tego programu, aby dotrzel do 3 tysipcy
rcdzin. Jest to najwiEkszy program w kraju, kt6ry ma na celu nauczenie ludzi poslugiwaniem
siq internetem, poszukiwaniem wiedzy i miejsc pracy, kt6re w najblizszych latach''w
Wielkopolsce bedq jednym z podstawowych element6w dlwigni, kt6r4 bEdziemy
wykorzystywad. Ponadto mamy jeszcze jeden program dotyczqcy budowy sieci
szerokopasmowych. Odbylo siE spotkanie z gl6wnymi partnerami dotyczEce budowy sieci
orM z firmami telekomunikacyjnymi z Wielkopolski, z radnymi i oSrodkami akademickimi.
Spodziewany koszt budowy sieci szkieletowej i dystrybucyjnej oraz bezdostgpowej do
miejscowoSci powyZej 260 mieszkanc6w, zprzesylem do 10 Mpix z 1970 skrzynkami to 620
mln. zl. W latach 1998 - 2000 i 2001-2002 w poludniowych regionach Wloch, bardzo
ubogich, uruchomienie szerokopasmowego internetu z zasiEgiem ok. 90Vo, pozwolilo, Ze
Sredni wzrost gospodarczy w tych regionach byl wy2szy o 5 %o ni2 Srednia dla calych Wloch.
Gdyby nam udalo siq osi4gnqc chociazby o 3 o/o wzrost przy wykorzystaniu wszystkich
element6w to bylby rewelacyjny cud. Wielkopolska dzisiaj ma PKB powyzej 100 mld zl
rocznie, a 2 Yo daje 2 mld zl. wzrostu. To s4 realne pieni4dze trafiajqce do gmin i do
wszystkich mieszkaflc6w, dlatego warto zaci4gat kredyy, aby osi4gn46 dodatkowe
przyspieszenie cywilizacyjne. Na zakoriczenie Pan Marszalek podziEkowal za zaproszenie.

Radny St. Szymkowiak w imieniu Wszystkich Radnych, kt6rzy s4 reprezentantami
mieszkaric6w gminy podzipkowal Panu Marszalkowi i Urzqdowi Marszalkowskiemu za
przychylne spojrzenie na naszq gminp, daJqc4. nam mozliwoS6 budowy medi6w, kt6re s4
niezbqdne w Zyciu naszych mieszkaric6w. Pan Radny wyrazil nadziejE, Le w przyszloSci



IJrzqd Marszalkowski na czele z Panem Marszalkiem bEd4 mySle6 o naszej gminie i j4

wspierad finansowo.

przewodni czqcy Rady nawiqzal do spotkania zPariqMinister Rozwoju Regionalnego, kt6ra

zapev,riala, 2e wojew6dztwa osiqgaj4ce najwylslg pozycje w rankingu najlepszego

rvykorzystania srodi6w otrzymalqaoaltt o*. gratyfikacje finansowe. Pan Przewodniczqcy

zapyat, jakto wygl4da i czy faktycznietakbqdzie?

Pan Marszalek odpowiedzia\.,2e jest to jeden z wigkszych impuls6w, a ambicje u Wiel-

kopolan byly zawsze. Na S.lecie obchod6w wstqpienia do unii do wielkopolski przyjechaNa

Pani Komisarz Danuta Huebner, kt6ra byla odpowi edzialna za rozw6j regionalny ' dlatego' 2e

przodujemy w wielu osi4gnigciach w 
'Unii 

Europejskiej. Nie jestesmy regionem zaician-

fo*y*, zipomnianym i niedtcenianym. Mamy wlasne plany i ambicje, kt6re w Paristwa

i swoim imieniu realizu.lemy, maj4c iakie zaplecze na terenie wojew6dztwa' Te wskaZniki'

kt6re s4 dzisiaj, 
" 

nurt"i *ieazy lrynika, ze pbwinnysmy siEgnqd po dodatkowe 97 mln euro

dla wielkopolski w tym roku, a jezelitempo nie spadnie to w 2010 r. siEgniemy po 73 mln'

euro.tr qcznie bgdzie to ok. 170 mln euro'

Nastqpnie Pan Przewodni c:Zqcy w imieniu wladz samorzqdnych podzigkowal Panu

Marszalkowi za pamiE6, a gmiiijako samorz*d lokalny bgdziemy dalej kontynuowa6 swoje

dzia\ania.

Pani Burm istrz podzigkowala Wszystkim GoSciom za przyjEcie zapt.oszenia i za ciephe

slowa. \M. Reymont powie dzial, Zei ,,rzeczywisto66 jest utkana z tei samej ptzpdzy co

marzenia-,. W ,.rpot" pozytywnych iudzi bardzo szybko matzenia udaje sig przesnu6

w rzeczywistosc. Czemiejewo od pewnego czasu cechuje siE tym, 2e nie pan stoi domem'

a dom stoi panem. Jako,,mlodziutka" PaniBurmistrz stwierdzrta,Ze obca jest jej rutyna'-k16t?

zabijawszelk4 tw6rczos6. Bardzo mocno \iczymy na wsparcie i jestesmy gotowi do kolejnej

pracy,bo wierzymy,2e drogado sukcesu to praca, pracai jeszcze fazpraca i mocna wiara w

io dop6ty, dopOti .oS riE niJ osi4gni e. A 2e mamy Siodki zlJnii to jestesmy milionerami'

Na zakoriczenie wystqpienia wrQczono Panu Marszalkowi bukiet kwiat6w'

przewodni czqcyRady oglosil przerwQ, kt6ra trwal a od godz. l6s2 do godz' l7r0 '

g. Podjgcie uchwaly w sprawie ustalenia wysokosci oplat stanowiQcych czgsciolv4

rekompen satQ za ustugi Swiadczon e przez publiczne przedszkola samorz4dowe na

terenie gminY Czerniejewo

Przewodni czqcy Rady powiedzial, 2e projekt uchwaly byt omlwiany na wsp6lnym

posiedzeniu Komisji fiuay Viurta i Gminy Czerniejewo 16 czerwca bie1qcego roku'

pani Dorota Krause referujqc projekt uchwaly powiedziala, 2e zgodnie z ustawQ o systemie

oswiaty do kompetencji rady g-i"y nalezy okrl$lenie wysokosci oplatzauslugi swiadczone

przez przedszkola publiczn e, z zastrze1eiiem, iZ bezplatne jest nauczanie i wychowanie

w zakresie co na;mniej podstawy programowej. Zal<restej podstawy jest okreSlony odrqbnym

Rozporz4d zeniem Ministra Edufacji. Projekt by1 omawiany na wsp6lnym posiedzeniu

Komisji, gdzie przedstawi ono szczeg6lowe wyliczenie co do koszt6w ponoszonycn -w
utrzymaniu przedszkoli, jakie s4po stronie organu prowadzqcego i po stronie rodzic6w' i tak:

95o/o kosztow ponosi oigun prowadzqcy, nat-omiait sW rodzice. Oplaty za przedszkola nie

byly zmieniane od I styJznia'2006 roku. Na wsp6lnym posiedzeniu Komisji, podczas kt6rego

byl omawiany projekt uchwaly byli obecni rodzice dzieciuczqszczal4cych do przedszkoli'

Wiceprzewodnicz4ca Rady K. G6rka odczytalauchwalg nr XXXV/191109 - jei treSt stanowi

zal. nr L



Przewodniczqcy Rady przeprowadzil glosowanie. Rada g glosami ,,2a,,,2 glosami ,,przeciw,,,przy 1 glosie,,wstrzymuj 4cym siq,, uchwal g przyj gla.
9' Podjpcie uchwaly w sprawie diet oraz zwrotu koszt6w podr6zy sluibowych dlaprzewodnicz4cych organriw wykonawczych jednostek pomocniczych gminy Czernielewo
PrzewodniczTcy Rady przypomnial, ze projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnymposiedzeniu Komisji Rady w dniu 16 czerwca2009 roku.
Panzbigniew Sujak, ZastEpcaBurmistrza, referuj4c projekt uchwaly powiedzial , ze niniejsz'uchwal4 proponuje siQ podniesienie 

- diety priysl"gu;ae.j priewodniczqcym organ6wwykonawczych jednostek pomocniczych. W zwiqzku 
-z 

rosn4cymi kosztami sprawowania
lunkcji sohysa, proponuje sig podniesienie o okoto 40%o diety"do kwoty 600 zl na kwartal.Jednoczesnie proponuje siE obnizanie nalehnej diety o l0 %o zakuzdqnieobecnos6 soltysa nasesji rady gminy 

]yb na kwartalnym spottaniu soltys6w. uchwala byla konsultowana
i omawiana na wsp6lnym posiedzeniu Komisji.
Wiceprzewodnicz4ca Rady K. G6rka odczytalauchwalp nr XXXV/ Tg2/0g - jej treit stanowizal. nr 9.

Przewodniczqcy Rady ptzeprowadzil glosowanie. Rada 11 glosami ,,za', l)chwalgprzyjpla.
l0'Podjpcie uchwaty w sprawie ustalenia diet dla radnych oraz rnrotu kosztriw podr6zy
sluZbowych

Przewodniczqcy Rady nadmienil, ze projekt uchwaly brt omawiany na wsp6lnymposiedzeniu Komisji Rady w dniu 16 czerwca2009 br. Pan Przew odniczqcy referujqc p.o;etct
uchwaly powiedzial, 2e ptzystepujec do zmiany uchwaly o dietach radnych kierowano sigtym, 2e dla Paristwa-soltys6w przyjpto pewne regulacje zwiryane t poa*yzuq diet orazregulacje zwiqzane z btaniem pod uwagg poy ,oyptucie diet nieobecnosci na posie dzeniachrady i posiedzeniu soltys6w raz na kwartal. Nieeiyczne by bylo, gdyby takie postgpowanie
w stosunku do soltys6w nie bylo r6wnorzgdne z postgpowanien w stosunt u do radnych.
w zwiqzku z powy2szym proponuje sig bez podwyit u udiet radnyctt ur"juo*un ie, aby zakuzdaLnieobecnoSi radnego na komisji b4d2 iesji, to do tej pory nie mialo ,ii.;r.u, dietaLfla
o pewien procent obni2ana. Rada na wsp6lnym pori.dr.r,iu Komisji {e czerwca'br.
zaakceptowalate zmiany iw zwiry,kuzpovtyzszym pr-edstawiana jest ,^i*uuchwaly.
Wiceprzewodnicz4caRady K. G6rka od.czytalauchwalE nr XXXVilg3/0g - jej trest stqnowi
zal. nr 10.

Przewodniczqcy Rady przeprowadzil glosowanie. Rada 10 glosami ,,2a,,, przy l glosie
,,ptzeciw" uchwalg przyjpla.

11' Podjpcie uchwaly w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla pani Danufy Elzbiety
Grychowskiej Burmistrza Miasta i Gminy Czerniejewo
Przewodniczqcy Rady powiedzial, 2e 8 czerwca br. otrzymal wniosek Komisji Budzetu
i Finans6w oraz Promocji Gminy, gdzie wnioskuje siE o wprowadz*i. pia obrady
najbli2szej sesji uchwaly w sprawie podwyZszenia wynagro dzeniadla pani Burmistrz Danuty
Grychowskiej. Niniejsze pismo wraz z,uT,asadnieniim f,rzedstawiono Radzie na wsp6lnym
posiedzeniu Komisji.. Poprzednia regulacj a placy Pani Burmistrz poleg ala na okresleniu
minimalnych, wynikaj4cych z litery prawa wynagrodzeri, jakie prrytt,igu;a burmistrzowi
miasta lub gminy do 15 tysiEcy mieizkaric6w. w zwiazku, *)oro*tL"*rk.,,.,.rwaniern
obowi4zk6w, pozyskiwaniem Srodk6w 

.zewngtrznych, prac4 ponad sily i iym, i" ,"iri*:"x
do naszej dyspozycji i wywi4zuje siE ze swoich ouowiapt 6w wzorowo postanowilem



wprowadzi6 uchwalg pod obrady. Uchwala zostala pozytywnie zaopiniowana na wsp6lnym
posiedzeniu Komisji Rady w dniu 16 czerwca2009 roku.

Wiceprzewodniczqca Rady K. G6rka odczytala uchwalE nr XXXV/194109 - jei trei6 stanowi
zal. nr ll.

Przewodni czqcy Rady przeprowadzil glosowanie. Rada I 1 glosami ,,zt' uchwalEprzyjENa.

Pani Burmistrz za dostrzeZenie i docenienie wszystkich dzia\afi bardzo serdecznie
podziEkowala.

12. Podjpcie uchwaty w sprawie zaci4gnipcia kredytu dlugoterminowego na realizacjp
zadania inwestycyj nego

Przewodniczqcy Rady przypomnial, 2e projekt uchwaly byt omawiany na wsp6lnym
posiedzeniu Komisji Rady w dniu 16 czerwcabr.

Pani Skarbnik Julita Rybak powiedziala,2e przystgpujemy do zadania inwestycyjnego jakim
jest budowa drogi dojazdowej do grunt6w rolnych w miejscowoSci Zydowo i Kosowo. Aby
zrealizowal to zadanie musimy zaci4gnqc kredyt dlugoterminowy do kwoty 800 tysiEcy
zlotych. Poniewaz jest to jedna droga Pani Skarbnik poprosila o zmiane w $ | ta zapis:
,,sfrnansowanie koszt6w budowy drogi dojazdowej do grunt6w rolnych w Zydowie
i Kosowie".

Wiceprzewodnicz4ca Rady K. G6rka odczytalauchwalg nr XXXV/195109 - jei treft stanowi
zal. nr 12.

Przewodniczqcy Rady przeprowadzil glosowanie. Rada 11 glosami ,,zd'uchwatgprzyjgNa.

13. Podjgcie uchwaly w sprawie wprowadzenia zmian do budZetu na 2009 rok.

Przewodniczqcy Rady nadmienil, 2e projekt uchwaly byt omawiany na wsp6lnym
posiedzeniu Komisji Rady 16 czerwcabr.

Pani Skarbnik referujqc projekt uchwaty powiedziala, 2e zgodnie z zalqcznikiem nr 1 do
uchwaly dochody zwiqkszamy o kwotg 113.261,88 zl do wysokoSci 15.674.959,29 zN.
Zgodnie z zaNqcznikiem nr 2 stanowi4cym o wydatkach zwiEkszamy wydatki o kwotg
918.850 zl do wysokoSci 17.859.267,41 zl.Integraln4 czgsciqzmian do budzetu sqzalrqcznik*'
nr 3 i 4 o dotacjach otrzymanych w zwi4zku z wyborami do Parlamentu Europejskiego. W
zalqcznikunr 6 stanowi4cym o wydatkach maj4tkolvych gminy w dziale ,,drogi" zwipkszamy
wydatki o kwotg 900.000 zl nabudowE drogi Zydowo - Kosowo. W zalqczniku nr 7 ,,przy-
chody i rozchody budzetu" po zmianie bgd4 wynosity 3.205.588,12 zl, na co wplynie kredyt
800.000 zl i Srodki z ochrony zdrowia 5.588,12 zN.

WiceprzewodniczqcaRady K. G6rka odczytala uchwalE nr XXXV/196109 -iei tre36 stanowi
zal. nr 13.

Przewodniczqcy Rady przeprowadzil glosowanie, aRada 11 glosami ,,zd' uchwaLgprzyjgla.

14. Interpelacje, zapytania radnych i soltys6w

Pan Marek Kozlowski, Soltys GEbarzewa, zapytal dlaczego pomimo deklaracji skladanych
przez Paniq Burmistrz i Pana Galanta odpowiedzialnego za wykonywante zadan na terenie
gminy, nie sq rcalizowane prace pod boisko na terenie GEbarzewa? Na chwile obecnq jest
wielkie gruzowisko.

Pani Burmistrz odpowiedziala, ze warstwa ziemi, kt6ra jest zbiemna w tej chwili jest w gl6w-
nej mierze gliniasta. GdybySmy zlo?yli tE warstwg, to momentalnie ona zasycha, a my nie
mamy sprzEtu, kt6ry rozplanuje tE ziemiE. Mamy to na uwadze i na pewno to bEdzie



zrealizowane. Inwestycja oprowadzona wzdlu? gl6wnej ulicy w mieScie przebiega bardzo
planowo. Natomiast na osiedlu prace s4 wydluZone w terminie, z tego wzglgdu, 2e nieus-
tannie pracuj4 iglofiltry, kt6re wydobywajq wodg, aby m6c doty(, sie6 kanalizacyjn4 Z
uwagi na to, 2e tempo prac przebiega leniwie ziemiabgdzie pozyskana i bpdzie dostarczona
do Gpbarzewa. W Czerniejewie dokonaliSmy drobnego zabiegu wok6l Przedszkola i tam byl
zdemontowany plot, i po czESci pewne elementy bEd4r6wniez dostarczofie, aby zabezpieczyl
przenikanie ziemi z miejsca, kt6re ma by6 boiskiem do sq,siada.

Pan Soltys Marek Kozlowski zgodzil siQ z Pani4 Burmistrz odnoSnie przywozu
zdemontowanego plotu. Przyw6z plotu i jego wytadowanie polega na wykiprowaniu, czyli
defakto jest polamany. Zadnych zarrierzony cel6w, kt6re mialby spelniad nie spelnia.
Z Panem Arturem rozmawial miesi4c temu na sesji i obiecal, 2e od I czerwca bgd4
prowadzone prace przy budowie muru oporowego. JeSli ten mur bytby postawiony jest
mo2liwoS6 wyr6wnania czESci ziem| kt6ra jest nawieziona, czyli sukcesywnie mozna by,
malymi kroczkami, realizowal prace, a nie wszystko na sam koniec.

Pani Burmistrz wyjaSnila,2e zaIety nam na tym, by wszystkie inwestycje robi6 przy bardzo
malym nal<Nadzie Srodk6w wlasnych. W umowie na wykonanie kanalizacji jest zapis,
2e wykonawca ma dokona6 wymiany gruntu i dostarczyd tp ziemig na wskazarry adres.
Na chwilp obecnqnie mozna zmusi6 wykonawcy,Zeby w tym momencie dostarczyl tg ziemig
li tylko do Gpbarzewa. Firma ma w jakiS spos6b ulozon4pracE. Nie moanapowiedzied,2e nie
robi4 nic w tym kierunku. Tak jak obiecano, boisko bEdzie wykonane, ale nie byl ustalony
ostateczny termin wykonania tego zadaria.

Pan Soltys Marek Kozlowski powiedzial, 2e Pani Burmistrz skladala deklaracjE slown4
na spotkaniu wiejskim, 2e na wiosng 2009 boisko bEdzie gotowe.

Pani Burmistrz dodala, 2e powiedziala iz bgdzie zrobione na wiosng, z takim zamyslem,
2e czg56 bEdzie udzialem naszym wlasnym. JednoczeSnie przebiegaj4 prace przy kanalizacji
i pojawily siE nowe okoliczno5ci i mo2liwoSi dostarczenia ziemi. O tym rozmawialiSmy na
poprzedniej sesji i prosze nie posqdzad o niedotrzymanie slowa. Boisko bgdzie zrobione -
powiedzial a na zakoficzenie wystqlienia P ani Burmi strz.

Radny Sl. Zakrzewski podzigkowal Radnym, kt6rzy brali udzial w imprezach organizowany
w ostatnim czasie na terenie gminy, a szczeg6lnie zaudzial w grach sportowych.

Radny S. Nowicki zapytal Pani4Dyrektor ZSP w Zydowie odnoSnie sprzedaly podrqcznik6w
w szkole, czy narzuty byLy odg6rne na ksiqZki. Rodzice podaj4 2e ksi4zki w GnieZnie
zakupili o 20o/o taniej. W szkole nie powinno byi pobieranych Zadnych mar2 tylko
podreczniki powinn;, by6 prosto z wydaw-nictwa.

Pani Dyrektor ZSP W Zydowie L. SzczEsna wyjaSnila, 2e szkola organizowala 2 kiermasze:
jeden zorganizowany po to, aby uczniowie mogli wymieni6 sig ksi4Zkami a podczas drugiego,
gazie sprzeciawano ksi4zki. Szkoia nie bierze zaonej matzy. Wyciawnictwo, ktdre sprze-
dawalo ksi4zki zapewnialo,2e ceny bEdqnizsze. W ubieglym roku nie bylo kiermaszu, bo
byly uwagr, 2e ksiq2ki byty drohsze jak w GnieZnie. Orgarizacja kiermaszu to tylko
propozycja, nie ma obowi4zku zakupu podrEcznik6w. Szkola z organizacji kiermaszu nie ma
nic.

Radny S. Nowicki dodal, 2e poradzqsobie rodzice maj4cy samochody, ale jeSli jest 5 dzieci
dla kt6rych ksiazki trzebaprzywieL jad4c autobusem?

Dyrektor L. SzczEsna wyjaSnila, 2e szkol4 nie ma obowi4zku robienia kiermaszu
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nowych ksi4zg. JeSli byl on zorganizowany to z mySlqo rodzicach.



Radny Sl. Zalrtzewski dodal, 2e Rada Rodzic6w jest wladna do podj gcia dzialalnoSci
finansowej i zorganizowania kiermaszu. Gdyby Rada Rodzic6w zrobifu fiJti to najtaniej siE
kupi poprzez internet.

l5.Odpowiedzi na zapytania.

l6.Wolne glosy, wnioski i informacje.

Punkty 15 i 16 zostaly om6wione wpunkcie 14.
lT.Zamlsnigcie sesji.

Wobec Wczerpania porzqdku obrad przewodni czqcy Rady zamknSXXXV sesjE Rady
Miasta i Gminy czerniejewo o godz. 18:15 dziEkujqc wszystkim ziprzybycie.
Zakoficzono protok6l z obrad, kt6ry zawiera 8 stron i 13 zalqcznik6w. protok6lowala Renata
Simiriska inspektor ds. obslugi Biura Rady.
Szczeg6lowy zapis audio z sesji jest dostqpny na stronie www.czernie-iewo.com.pl.
Wszystkie zalqczniki sq dostqpne w Biurze Rady.
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